
g Provincie Flevoland

2. Op welke manier rapporteert Horizon aan het college?

Antwoord: zie antwoord vraag drie.

5. Welke steun aan ZLF ligt nog meer binnen de mogelijkheden?

Antwoord: zie antwoord vraag drie.

4. Beschikt u over ambtelijke capaciteit die kan worden ingezet bij ZLF om ondernemers te 
helpen met het invullen van de formulieren die horen bij de Noodmaatregel Overbrugging 
Werkgelegenheid (NOW)?

1. In hoeverre slaagt Horizon erin om soepel om te gaan met betalingsafspraken die met 
ondernemers zijn gemaakt, zoals verwoord in de mededeling 'Impact coronacrisis op de 
Flevolandse economie en samenleving' van 26 maart jl?

Antwoord: In de mededeling aan uw Staten van 26 maart 2020 (#2585254) hebben wij aangegeven 
het van cruciaal belang te vinden dat het landelijk steunpakket zo snel mogelijk operationeel is. Wij 
hebben daarom onze steun aan het ZLF aangeboden.

Het ZLF is een samenwerkingsverband van de Flevolandse gemeenten. De capaciteit bij het ZLF is 
vanaf medio maart aanzienlijk uitgebreid met gemeentelijke medewerkers. Deze capaciteit is 
toereikend. Het ZLF heeft daarom aangegeven vooralsnog geen gebruik te maken van ons aanbod.

Antwoord: Daar slaagt Horizon goed in. Horizon is een verbonden partij van de provincie en geeft 
uitvoering aan het economisch beleid van de provincie Flevoland. Om dat effectief te kunnen doen, 
heeft Horizon een aantal instrumenten tot haar beschikking die zij kan inzetten ter ondersteuning 
van het ondernemersklimaat en specifiek voor de ondernemers in Flevoland. In die uitvoerende rol, 
heeft Horizon binnen de wet- en regelgeving de nodige bevoegdheden om uitvoering te geven aan 
de programma’s. Vanuit deze bevoegdheden bekijkt Horizon op case-by-case basis wat de 
financieringsbehoefte is van een ondernemer die getroffen is door de coronacrisis en biedt dan op 
financieringsoplossingen op maat. Voor de fondsen in haar beheer kan Horizon betalingsafspraken 
met ondernemers versoepelen. Hierover is Horizon met enkele ondernemers in gesprek.

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van Forum voor Democratie over de mededeling 
Impact coronacrisis op de Flevolandse economie en samenleving, ingediend op 14 april 2020, en 
de antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 28 april 
2020 (2594414).

3. Welke steun geeft de provincie aan Zelfstandigenloket Flevoland (ZLF) bij de uitvoering van de 
steunmaatregelen van het Rijk?

Antwoord: Horizon rapporteert aan de provincie via de volgende kanalen:
a) Tweemaal per jaar via de Algemene Vergadering van Aandeelhouders.
b) Viermaal per jaar via een bestuurlijk overleg met de inhoudelijk portefeuillehouder 

Horizon, gedeputeerde Appelman.
c) Ambtelijk vindt er maandelijks overleg plaats over de voortgang op verschillende dossiers.
d) Specifiek in het kader van de Corona-crisis is momenteel bijna dagelijks “crisisoverleg” 

tussen de directeur van Horizon en gedeputeerde Appelman over de economische impact in 
Flevoland, de effectiviteit van de genomen maatregelen en de in voorbereiding zijnde 
maatregelen.
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Op 23 april 2020 vond een tweede gesprek plaats. Voor dit overleg zijn alle gemeenten bestuurlijk 
uitgenodigd.

8. Waarin voorziet het steunpakket van het Rijk niet? Welke aanvullende maatregelen worden 
door het college overwogen?

7. Welke mogelijkheden zijn er om werknemers in de sociale werkvoorziening passend werk te 
blijven bieden?

6. Wat is de stand van zaken aangaande het regieteam? Wie nemen hieraan deel? En in hoeverre 
bestaat er een gezamenlijke monitoringssystematiek?

Meerdere partijen in de regio waaronder het UWV, de gemeenten, het zelfstandigenloket en de 
provincie, delen op dit moment actief data en informatie. Deze informatie wordt wekelijks 
geactualiseerd en door medewerkers van de provincie samengebracht in de COVID-19 monitor, zoals 
deze twee wekelijks aan uw Staten wordt toegezonden. In deze monitor zijn ook de gegevens 
verwerkt die door landelijke instituten beschikbaar zijn gesteld waaronder het Centraal Bureau voor 
de Statistiek en het Rijks Instituut voor Volksgezondheid en Milieubeheer.

Binnen OV-oost (Gelderland, Overijssel en Flevoland) is een werkgroep opgericht die zich bezig 
houdt met het maken van financiële afspraken met de verschillende vervoerders. Dit heeft 
meerwaarde omdat een aantal vervoerders in meerdere provincies actief zijn. Vanuit Flevoland 
doen medewerkers vanuit verschillende disciplines mee. Uitgangspunt is om uniforme afspraken te 
maken die zoveel mogelijk aansluiten bij de landelijke afspraken die gemaakt zijn/worden vanuit 
het Rijk met de decentrale overheden en vervoerbedrijven.

Antwoord: Vanuit Flevoland is met Connexxion nog geen planning gemaakt om te komen tot 
financiële afspraken, wel zijn afspraken gemaakt over de afschaling van het OV-aanbod. Zoals 
landelijke tussen DOVA (samenwerkende OV-autoriteiten) en OV-NL (samenwerkende OV-bedrijven) 
overeengekomen, worden de voorschotten door de provincie Flevoland aan Connexxion doorbetaald. 
Deze voorschotten dekken ca. 60% van de kosten. Het ministerie van OCW geeft voorlopig nog 
steeds haar bijdrage voor de OV-studentenkaart aan de vervoerders. De opbrengsten van de andere 
reizigers zijn grotendeels weggevallen.

Antwoord: In Flevoland wordt de sociale werkvoorziening uitgevoerd door Concern voor Werk 
(Lelystad, Noordoostpolder, Urk, Zeewolde), IMPACT (Dronten) en de TOMINgroep (Almere). 
Genoemde organisaties zetten zich maximaal in om hun cliënten zo veel mogelijk binnen de 
bestaande werkomgeving aan het werk te houden. Daarbij worden de geldende 
veiligheidsvoorschriften van het RIVM strikt in acht genomen. Door de coronacrisis heeft er een 
duidelijke verschuiving plaatsgevonden in sectoren die werk aanbieden. Zo zijn er veel 
schoonmaakwerkzaamheden stil gevallen en zijn de werkzaamheden in de bijvoorbeeld de 
distributiebranche beduidend toegenomen. Cliënten die qua werk kunnen en willen veranderen 
worden intensief door genoemde drie organisaties begeleid.

Het maken van afspraken zal een continue proces zijn, mede afhankelijk van de duur van de crisis. 
Het voorstel tot aanpassing van de begroting via de Zomernota loopt aan het maken van afspraken 
parallel.

9. Kunnen de nadere financiële afspraken met Connexxion tot de zomernota wachten? Zo ja, 
waarom leiden de lagere reizigersopbrengsten niet al eerder tot problemen?

Antwoord: het Rijk is omvangrijk; naast generieke maatregelen voor ondernemingen, ondernemers 
en werknemers zijn recentelijk aanvullende sectorspecifieke steunpakketten beschikbaar gekomen 
voor onder meer de land- en tuinbouw en de culturele sector. Naar verwachting zal eind april een 
kredietfaciliteit, de Corona Overbruggingslening, beschikbaar komen voor niet bancair gefinancierde 
ondernemingen. De prioriteit van het college ligt nu bij de uitrol van dit brede steunpakket. Met 
onze regionale partners en het IPO stemt het college regelmatig af over de implementatie van het 
vigerend steunpakket en over mogelijke leemtes. Via onze update van de COVID-19 Monitor, die 
tweewekelijks aan uw Staten wordt aangeboden, informeren wij u over aanvullende maatregelen.

Antwoord: Namens Gedeputeerde Staten heeft gedeputeerde Appelman het initiatief genomen voor 
een oriënterend overleg met een vertegenwoordiging van het bestuur van het UWV en het ZLF over 
de vorming van een regiegroep.
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Wel is het zo dat de concessie IJsselmond slecht een relatief klein deel van de omzet van 
Connexxion betreft.

11. Wordt de provinciale exploitatiesubsidie aan Batavialand versneld uitbetaald? Worden de 
huurpenningen van Batavialand opgeschort? Zo nee, waarom niet?

Antwoord: Conform de brief die GS naar de culturele instellingen stuurde op 9 april 2020 kan 
Batavialand melden dat ze als gevolg van de coronacrisis behoefte heeft aan bevoorschotting om 
acute liquiditeitsproblemen te voorkomen en dat ze als gevolg daarvan geen uitvoering kan geven 
aan de gesubsidieerde activiteiten.

Met betrekking tot de huur volgt het College volgt de lijn dat de huur kwijtgescholden wordt per 12 
maart voor zolang de maatregelen van het kabinet van kracht zijn.

Tot slot: Provincie Flevoland heeft geen inzicht in de financiële situatie van Connexxion en kan 
daarom ook niet bepalen wanneer de lagere reizigersopbrengsten bij Connexxion tot problemen 
leiden.

12. Is er draagvlak voor het oprichten van een taskforce die zich bezighoudt met de economische 
impact bij de Flevolandse ondernemingen in de sport-, recreatieve en toeristische sector? Zo 
nee, waarom niet?

10. Bent u bereid om al eerder dan voor het einde van de crisis te komen met een definitieve 
regeling voor het regiotaxivervoer? Zo nee, wanneer verwacht u uiterlijk het einde van de 
crisis?

Recreatie ft Toerisme: Visit Flevoland is in samenwerking met de regionale
ontwikkelingsmaatschappij Horizon Flevoland, in nauw contact met de sector en vormen zich 
gezamenlijk een beeld van de economische impact bij de Flevolandse ondernemingen waaronder de 
ondernemingen in de vrijetijdssector. Regionaal gaan we als provincie samen met Visit Flevoland en 
de Flevolandse gemeenten op 23 april met een representatie van de Flevolandse ondernemers 
(zowel dagrecreatie en verblijf-) online in gesprek aan om te bespreken wat 1,5 meter economie 
voor effecten heeft en betekent voor de bedrijfsvoering binnen recreatie en toerisme. Daarbij komt 
ook de vraag aan de orde welke ondersteuningsbehoefte er is.

Sport: Binnen de sportsector staat sportservice Flevoland in nauw contact met de Flevolandse 
sportaanbieders. Binnen Flevoland is de vraag naar de behoefte naar een taskforce aangaande de 
economische impact van sportondernemingen niet expliciet uitgevraagd. Het Mulier instituut doet 
thans in overleg met de KNVB en nationale sportkoepel NOC‘NSF een studie naar de impact van de 
crisis op sportclubs in Nederland. In Flevoland kunnen de commerciële sportondernemers / 
aanbieders eventueel benaderd worden via Horizon.

Antwoord: Samen met contractpartners (gemeenten en vervoerder) bepalen we per fase van de 
crisis de juiste regeling, er is daarom geen sprake van een ‘definitieve regeling’.
Op dit moment hebben we een regeling die aansluit bij de wensen van de branchevereniging van 
taxiondernemers en de regeling van de VNG. Met deze regeling, waarbij we 80% van de normale 
omzet bevoorschotten, kan de Regiotaxi Flevoland gedurende de crisis blijven functioneren. Deze 
regeling loopt in principe tot 1 juni. In mei gaan we samen met de contractpartners kijken hoe we 
verder moeten waarbij we aansluiting blijven zoeken bij de lijn die landelijk zal worden uitgezet.

Antwoord: De vrijetijdseconomie is een omvangrijk domein en o.a. onder te verdelen in de 
Recreatie 6t Toerisme sector. Sport sector en culturele sector.

De economische impact van de crisis op de Flevolandse sportondernemingen is uiterst complex. 
Sportondernemingen - en ondernemingen met sportaanbod- zijn verdeeld over verschillende 
branches (o.a. Retail, gezondheid, welzijn, sport, evenementen, leisure. Recreatie en toerisme). 
Daarnaast zijn de doelen van de bedrijfsvoering, organisatievorm en bedrijfsmodel verschillend. Ten 
slotte is er bij sport sprake van directe economische impact (financiële transacties) en indirecte 
economische impact (a.g.v. gezondheidsvrinst en welbevinden, lagere zorgkosten).
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13. Welke hulp biedt de provincie aan de GGD?

Daarnaast is er goed contact en weet men dat provincie beschikbaar is mocht dat nodig zijn. Op het 
moment is dat niet nodig.

14. Wordt er onderzoek gedaan naar het welbevinden van de Flevolanders, in deze tijd van 
vergrote eenzaamheid en onzekerheid? Zo nee, waarom niet?

15. Bent u bereid om wekelijks een update te geven over de economische impact van de 
coronacrisis en over de maatregelen die het college overweegt te nemen of heeft genomen? Zo 
nee, hoe verantwoordt u de wekelijkse update (vanuit de griffie) die de Staten ontvangen over 
het minder urgente stikstofdossier?

Antwoord: Wij zijn voornemens u tweewekelijks te informeren over de impact van de coronacrisis 
op de Flevolandse samenleving en over de maatregelen die wij hebben genomen. Tweewekelijks 
omdat naar ons beeld met een termijn van 1 week de waarde van de actualisering beperkt zal zijn. 
Mocht zich een aanleiding voordoen dan komen we daar uiteraard tussentijds mee naar u toe.

Antwoord: Via de GGD is een enquête met een corona vragenlijst uitgezet. Van 23 tot en met 29 
maart kregen Flevolanders via een open link de mogelijkheid een coronavragenlijst van GGD 
Flevoland digitaal in te vullen. Veel mensen droegen hun steentje bij. De enquête heeft zich vooral 
via social media snel verspreid. Uiteindelijk bleken bijna 18.000 ingevulde vragenlijsten goed 
bruikbaar te zijn. Voor uitgebreide resultaten zie: 
https://www.eengezonderflevoland.ril/factsheet/impact-coronavirus-1n-flevoland/

Antwoord: Ondersteuning van de GGD loopt via Zowelwerk-CMO. Bijvoorbeeld het project 
extrahandenvoordezorg.nl AVaarin Zowelwerk-GMO Flevoland de matching van aanbod van en vraag 
naar extra zorgpersoneel verzorgd, o.a. voor de extra Covid locaties in Emmeloord, Lelystad en 
Almere. Daarnaast zijn er extra subsidiemogelijkheden van SectorplanPlus (voor het scholen van 
extra zorgpersoneel) en ZonMW (voor beeldschermzorg) en is er extra ondersteuning aan zorg- en 
welzijnsmedewerkers door coaches vanuit Sterk in je werk. Zie nieuwsbrief: 
https://mailchi.mp/f9d1c7bb5dc5/nieuwsbrief-zowelwerk-cmo-flevoland?e=873829b0e2




